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Referat Borgermøde den 25. februar 2021  
(Online på Teams) 
 
Deltagere 
15 borgere  
Laura Rebild, forperson i Foreningen Fællesmark  
Anna Weber, næstforperson i Foreningen Fællesmark  
Ida Torp, Ulla Jespersen og Nanna Buchholt, bestyrelsesmedlemmer i foreningen Fællesmark 
Anna Sofie Hvid, rådgivende arkitekt fra Rural Agentur 
Hanning Wallin, formand i LokalForum  
Lars Qvist, kommunalbestyrelsesmedlem (A) 
Ole Brockdorff, kommunalbestyrelsesmedlem (A) 
Karina Helmer, kommunalbestyrelsesmedlem (A) 
Christian Ahlefeldt-Laurvig, kommunalbestyrelsesmedlem (I) 
Karen Thestrup, Karina Helmer, kommunalbestyrelsesmedlem (Ø) 
John Harpøth, kommunalbestyrelsesmedlem (O) og formand for Klima & Miljøudvalget 
Louise Storgaard, Holbæk Kommunes planafdeling 
 

 
Dagsorden 

1. Louise Storgaard byder kort velkommen og ridser rammerne for onlinemødet op 
2. John Harpøth byder velkommen fra Kommunalbestyrelsen 
3. Henning Wallin Olsen byder velkommen på vegne af LokalForum Tuse Næs. Henning fortæl-

ler, at Lokalforum støtter op omkring projektet og at projektgruppen allerede samarbejder 
med lokalsamfundet. Det er meget positivt. 

4. Louise Storgaard gennemgår de planmæssige rammer for projektet. Hvordan det er planlagt i 
dag med kommuneplanrammer og lokalplan, som aldrig er gennemført og rammerne for den 
nye planlægning med nyt kommuneplantillæg og en boliglokalplan, der giver mulighed for 
alternative boformer, mindre kreative erhverv, et ikke-erhvervsmæssigt dyrehold samt store 
fælles friarealer og bæredygtige løsninger til håndtering af spildevand og overfladevand in-
denfor området.  

5. Anna, Laura (foreningen Fællesmark) og Anna Sofie Hvid (Rural Agentur) gennemgår projek-
tet med et oplæg omkring Fællesmarks visioner og de konkrete bæredygtige løsninger vedr. 
biodiversitet, byggeskik, vandets kredsløb, den offentlige adgang. Derefter gennemgår Laura 
tidsplanen og giver et bud på, hvornår de kan gå i jorden. Gruppen takker de mange gode lo-
kale samarbejder, der er i gang og den opbakningen, der opleves fra lokalsamfund og kom-
munen. 

6. Louise Storgaard fortæller derefter om, hvordan processen har forløbet frem mod forslaget 
til planerne, der netop er blevet politisk behandlet første gang og nu er i høring. Der er i plan-
processen særligt fokuseret på at sikre en planlægning, der giver mulighed for bæredygtige 
løsninger, der kommer miljøet, naturen og lokale sociale fællesskaber til gode i området. Lou-
ise gennemgår tidsplanen for planudarbejdelsen og forklarer rammerne for høringen og ind-
sigelsesmuligheder. Herunder at indsigelser skal være modtaget af Holbæk Kommune senest 
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den 1. marts. Louise understreger, at man med fordel kan følge med i processen og den sid-
ste del op mod endelig politisk vedtagelse på kommunens nye platform CitizenLab. 

 
 
Spørgsmål 

• Kan der deles slids bagefter? Svar: Ja det vil kunne findes på https://holbaek.citizen-
lab.co/da-DK/projects/bofaellesskabudby  

• I taler om et pilotprojekt med mange nye spændende delprojekter? Har i kunnet søge 
økonomi støtte hos fonde, kommune ect.? Svar: Ja projektgruppen søger fonde, har 
allerede fået tildelt midler fra Friluftsrådet  

• Kan der sættes noget information op på marken, ud mod vejen, så man allerede nu 
kan følge med? Svar: ja god ide 

• Der kommer stor ros fra kommunalbestyrelsen bl.a.:  
“Projektet sparker røv”, “imponeret over den store integration og de stærke lokale 
samarbejder, der er påbegyndt allerede fra starten”. “Et fyrtårnsprojekt i Holbæk 
Kommune, som vi glæder os til at vise frem”.   

• Der bliver spurgt til vejen mellem grunden og Hvidegaard. Svar: Lige nu er der ingen 
planer om forlængelse af Ridebanevej. Dette er ikke en del af lokalplanen og vil der-
for ikke diskuteres på dette møde. Såfremt man ønsker at komme med input hertil, 
kan der indgives høringssvar på kommuneplanen, som lige nu også er i høring  

 

Louise Storgaard takker for god ro og orden, og ønsker alle en fortsat god torsdag aften. 

https://holbaek.citizenlab.co/da-DK/projects/bofaellesskabudby
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